
1 
 

 

Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo ze dne 16. srpna 2017 v ČRo v 13.00 hod., zasedací 

místnost 425, Vinohradská 12, Praha 2      

 

Přítomni: Hana Dohnálková, předsedkyně Rady ČRo, Tomáš Kňourek, místopředseda Rady ČRo, 

Petr Šafařík, Vítězslav Jandák, Ivan Vodochodský, Miroslav Dittrich, členové Rady 

ČRo  

Omluveni: Jiří Vejvoda, místopředseda Rady ČRo  

Sekretariát:     Veronika Vlasáková 

Hosté:        Jan Menger, ředitel regionálního vysílání ČRo 

  Jiří Hošna, ředitel komunikace a vnějších vztahů ČRo 

  Josef Havel, ředitel kanceláře GŘ 

 

1. Zahájení 

 

2. Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo 26. 7. 2017 

 

3. Výjezdní zasedání Rady – Francie, České Budějovice - Zlín 

 

4. VZ na analýzy pro potřeby Rady ČRo – stav 6. a 7. minitendru 

 

 

5. Setkání s vedením ČRo 13.45 hod, Jan Menger, ředitel regionálního vysílání ČRo 
- měsíční informace GŘ 

- výjezdní zasedání Rady – ČRo České Budějovice a Zlín 

- body na VZ Rady ČRo dne 28. 8. 2017 

- různé 

 

 

6. Odměna GŘ za 1. pololetí 2017, VZ o hospodaření, Vltava 

 

7. Stížnosti a podněty posluchačů  - usnesení na VS  

 

8. Různé - VZ právní služby 

 

 

1) Zahájení – H. Dohnálková zahájila jednání, program byl schválen. 

  

 

2) Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo 26. 7. 2017 - k zápisu s doplněním od P. Šafaříka již 

nebyly žádné připomínky. 

 
3) Výjezdní zasedání Rady – Francie, České Budějovice – Zlín - H. Dohnálková informovala, že 

cesta do Francie se uskuteční ve dnech 21. a 22. 9. 2017, za Radu ČRo pojede P. Šafařík, za dozorčí 

komisi se cesty zúčastní F. Hejl, z vedení ČRo K. Konopásková, ředitelka Výroby a zástupce 

zahraničního oddělení rozhlasu. Francouzská strana si ještě vyžádala doplnění okruhů témat, o kterých 

by chtěla Rada jednat ke kulturní stanici Radio France, pokud budou mít radní nějaké dotazy či témata, 

která by je zajímala, pošlou je do 21. 8. tajemnici Rady, která je předá P. Šafaříkovi a po kompletaci 

pošle zahraničnímu oddělení, které cestu organizuje.  
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P. Šafařík doplnil, že již při debatě o změně stanice Vltava zazněla řada podnětů ke kulturní stanici a i 

na tato témata by bylo dobré se francouzských kolegů zeptat. Zopakoval návrh, aby Rada ČRo byla 

v kopii komunikace zahraničního oddělení s francouzskou stranou ohledně zahraniční cesty a aby 

obdržel okruhy k jednání ve francouzštině, (tj. text odeslaný zahr. oddělením francouzským 

partnerům).  

V. Jandák navrhl další zahraniční cestu uskutečnit na Slovensko, kde v poslední době došlo k řadě 

změn.    

H. Dohnálková zopakovala plán výjezdních zasedání Rady do regionálních studií ČRo - návštěva 

regionálního studia Zlín – odjezd z Prahy v pondělí 30. 10., 31. 10. proběhne jednání předsednictva 

Rady a veřejná schůze, 1. 11. se radní zúčastní slavnostního zahájení rozšířeného vysílání. 

Návštěva studia České Budějovice  - odjezd ve středu 29. 11., jednání předsednictva a veřejná schůze  

ve čtvrtek 30. 11. 2017. Obě cesty pojedou radní mikrobusem. 

 

4) VZ na analýzy pro potřeby Rady ČRo – stav 6. a 7. minitendru - H. Dohnálková zopakovala 

termín odevzdání analýz 6. minitendru, který je  22. 8. 2017. Byly navrženy termíny veřejných 

prezentací analýz – 13. 9. 2017 od 16.00  dvě analýzy společnosti Focus (druhou analýzu společnost 

avizovala dodat později, max. do 4. 9. 2017), pro další dvě analýzy skupiny dr. Sedlákové a 

společnosti MediaTenor byl navržen termín 19. 9. v 16.00, nebo náhradní termín 18. 9. v 16.00, 

tajemnice Rady prověří možnost prezentace v těchto termínech v Galerii Vinohradská. H. Dohnálková 

slíbila přeposlat radním e-maily od dodavatelů týkající se odevzdání analýz 6. minitendru. 

P. Šafařík navrhl radním zamyslet se nad dalšími tématy analýz, které by Rada mohla zadat ještě do 

konce tohoto roku, jelikož byla odvolána veřejná soutěž pro výběr právní kanceláře pro potřeby Rady a 

plánovaný rozpočet za tyto služby nebude čerpán, vztahuje se to i k rezervě v podkapitole 

poradenských služeb. Dal v úvahu, zda by neměla Rada také aktualizovat svůj rozpočet na rok 2017 a 

převést finance plánované na právní poradenství do podkapitoly rozpočtu vyhrazené na analýzy. H. 

Dohnálková dodala, že právní služby spadají do oddílu poradenské služby stejně jako analýzy, takže 

změna rozpočtu dle jejího názoru není nutná. Ale pro jistotu je možné se na tuto skutečnost dnes 

dotázat vedení rozhlasu.  

V. Jandák upozornil, že dosud nebyla v PS Parlamentu ČR schválena Výroční zpráva o hospodaření za 

rok 2015, ač byla ve volebním výboru schválena a doporučena ke schválení PS. H. Dohnálková 

uvedla, že již při jednání ve volebním výboru o VZ o činnosti ČRo za rok 2016 na tuto skutečnost 

upozorňovala, a navrhla napsat dopis předsedovi volebnímu výboru s dotazem, proč minulá VZ stále 

nebyla předložena ke schválení. V. Jandák doporučil dopis poslat v kopii i předsedům ostatních 

poslaneckých klubů.  

 

5) Setkání s vedením ČRo 13.45 hod, Jan Menger, ředitel regionálního vysílání ČRo 
- měsíční informace GŘ – J. Menger vyzdvihl z materiálu dodanému radním tyto události – 

programová a marketingová podpora Mezinárodního filmového festivalu v Karlových Varech, 

společně s EBU rozhlas spolupořádal Folk festival v Českém Krumlově ve dnech 19. – 22. 7., součástí 

festivalu Smetanova Litomyšl byl Den s Českým rozhlasem. Dále se rozhlas věnoval přípravě rozpočtu 

na rok 2018, vysílacím schématům pro příští rok, proběhlo školení pracovníků k předvolebnímu a 

volebnímu vysílání, na stanici Dvojka probíhá úspěšný seriál Léto s Sherlockem, na Vltavě Léto 

s Haškem, sportovní rekce se věnovala Wimbledonu a Tour de France. Nová média dokončují práci na 

koncepci nového Audio portálu ČRo, který by měl být spuštěn v září. Ekonomické oddělení se 

věnovalo Výroční zprávě o hospodaření ČRo za rok 2016 a zapracováním připomínek DK Rady, 

oddělení techniky připravovalo zahájení vysílání ze systému Dalet+ v Karlíně (stanice ČRO Regina 

DAB a ČRo Region). Zpravodajství připravuje setkání V. Klause a V. Mečiara k výročí rozdělení státu 

ve vile Tugenhat 26. 8., ale V. Klaus účast odmítl, plánujeme setkání na původním místě v duelu V. 

Mečiar a P. Pithart. T. Kňourek v této situaci doporučil rozhlasu pozvat na setkání M. Macka, který má 

velmi zajímavé názory. 

- výjezdní zasedání Rady – ČRo České Budějovice a Zlín - H. Dohnálková připomněla termíny 

plánovaných cest Rady do regionálních studií – návštěva regionálního studia Zlín – odjezd z Prahy 

v pondělí 30. 10., 31. 10. proběhne jednání předsednictva Rady a veřejná schůze, 1. 11. se radní 
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zúčastní slavnostního zahájení rozšířeného vysílání. Zároveň pozvala vedení rozhlasu na společnou 

večeři v úterý 31. 10. 2017. 

Návštěva studia České Budějovice  - odjezd ve středu 29. 11., jednání předsednictva a veřejná schůze  

ve čtvrtek 30. 11. 2017. 

J. Menger doplnil, že spuštění slavnostního vysílání ve Zlíně 1. 11. bude v 9.00 hod a radní ještě 

obdrží pozvánku. V Českých Budějovicích bude přítomen již 29. 11. odpoledne.  

- body na VS Rady ČRo dne 28. 8. 2017 – J. Menger zažádal o zařazení těchto bodů jednání na 

veřejnou schůzi Rady 28. 8. 2017: Zpráva GŘ o činnosti ČRo za I. pol. 2017, podoba předvolebního a 

volebního vysílání ČRo (Volby do PS PČR), výsledky poslechovosti Radioprojekt za období 1. 1. 2017 

– 30. 6. 2017, Výroční zpráva o hospodaření ČRo za rok 2016, aktualizace rozpočtu ČRo k 1. 9. 2017 

a informace GŘ ČRo. Materiál k aktualizaci rozpočtu bude ještě upraven a zaslán radním. 

H. Dohnálková se dotázala, pokud by chtěla Rada také aktualizovat rozpočet, zda by to bylo možné, J. 

Menger doporučil po dnešním jednání oslovit M. Vojslavského a situaci s ním projednat. P. Šafařík se 

dotázal, zda je možné v rozpočtu ČRo v oddílu poradenské služby částky přeřazovat, což J. Menger 

potvrdil, že možné je bez úpravy rozpočtu.   

V. Jandák požádal vedení rozhlasu o materiál na téma veřejnoprávnost, který mu byl slíben generálním  

ředitelem, s termínem dodání do 28. 8. 2017.  

- různé  - V. Jandák se dotázal J. Mengera na dojmy z návštěvy slovenského rozhlasu, které se 

nedávno zúčastnil, radní uvažují o možné další zahraniční cestě právě tam. J. Menger uvedl – nyní na 

Slovensku platí nový model, který zahrnuje spojení rozhlasu a televize, společný rozpočet pro televizi i 

rozhlas, což dle jeho názoru není moc šťastné, obě instituce sídlí pod jednou střechou, generálního 

ředitele volí poslanecká sněmovna, koncesionářské poplatky nestačí a jsou dotovány státem. Bývalé 

ředitelce rozhlasu se podařilo rozhlas dostat z dluhu, nyní je ale pro rozhlas počítáno jen s 8% 

z celkového rozpočtu. Skoro polovina budovy rozhlasu je uzavřená, investice jsou nulové a panuje 

nervozita z budoucnosti s novým ředitelem. V září proběhne schůzka GŘ ČRo s novým ředitelem 

„telerozhlasu“ J. Reznikem o další možné spolupráci. J. Havel doplnil, že při jednání se slovenským 

rozhlasem nabídl i setkání obou rad, které by se mohlo uskutečnit příští rok. H. Dohnálková doplnila, 

že Rada se již dříve snažila několikrát slovenskou radu pozvat, ale nikdy k setkání nedošlo. 

P. Šafařík se dotázal k dodanému materiálu ohledně vyhledávání na webových stránkách ČRo na 

titulkové pořady, které jsou zřejmě ve webovém archivu všechny, a na vyhledávání podle klíčový slov. 

J. Menger odpověděl, že titulkové pořady na webu většinou jsou, ale může se stát, že nějaký chybí, 

není zde 100% pořadů. Přislíbil dotázat se na existenci seznamu klíčových slov pro vyhledávání, a 

pokud existuje, bude radním dodán. 

H. Dohnálková informovala vedení rozhlasu o potížích DK s dodáváním materiálů od vedení rozhlasu, 

navrhla řešení, aby vyžádané materiály dozorčí komisí byly dodávány na disk R do 14 dnů po jednání, 

aby měli členové DK dostatek času na prostudování, popř. byl čas na případné doplnění. J. Menger 

reagoval, že požadavky dozorčí komise se vedení rozhlasu dozví až ze zápisu, který většinou přijde až 

po 14 dnech po jednání DK. Nyní je doba dovolených a navíc pracovníci ekonomického oddělení byli 

vytížení aktualizací a sestavováním nového rozpočtu. P. Šafařík dodal, že např. na minulé jednání DK 

zaznělo, že byly dodány některé materiály až v den jednání a v papírové podobě, takže se s tím DK 

mohla seznámit až na místě v ČRo; při některých dotazech byla odpověď ČRo příliš stručná nebo 

neúplná, podobně jako se to stalo ohledně prodeje objektu na Špičáku, kdy ČRo nedodal dokumenty 

v potřebné kvalitě, nedodal informace o všech prodaných nemovitosti v okolí, jak DK žádala, což 

dozorčí komise pak sama dohledávala. J. Menger zdůraznil, že důležitá je hlavně komunikace, a 

požádal, aby DK přesně a včas specifikovala své požadavky a termíny dodání.  H. Dohnálková 

závěrem dodala, že záměrem je, aby komunikace mezi DK a vedením rozhlasu se zlepšila a vyřešila 

techniku dodávání materiálů.  

 

6) Odměna GŘ za 1. pololetí 2017, VZ o hospodaření, Vltava  - H. Dohnálková zopakovala kritéria 

odměny GŘ na 1. pololetí, u ekonomického kritéria požádala předsedu DK, aby zformuloval souhrnné 

doporučení, které byl měl dodat předsedkyni do 21. 8. Dále připomněla projednávání Výroční zprávy o 

hospodaření ČRo za rok 2016, které bude 28. 8. na veřejné schůzi. Zahájila debatu ohledně přeměny 

stanice Vltava a přítomní radní se v závěru shodli, že detailní debata proběhne na veřejné schůzi 28. 8.  
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7) Stížnosti a podněty posluchačů  - usnesení na VS – T. Kňourek shrnul stížnosti, které by měly být 

projednávány na veřejné schůzi 28. 8. 2017.  

 

8) Různé (VZ právní služby) – H. Dohnálková se dotázala, kdo se zúčastní mediální konference 

RRTV, která se koná 20. 9. na Štiříně, účast zatím potvrdil J. Vejvoda, H. Dohnálková a P. Šafařík. 

P. Šafařík připomněl zveřejnění analýzy Agenda přebytku státního rozpočtu za rok 2016 ve vysílání 

ČRo, kterou dnes Rada obdržela od společnosti Focus, na webových stránkách Rady a znovu doporučil 

zamyslet se nad tématy dalších analýz ještě pro tento rok, které by mohly být financovány případně 

ještě z nečerpaného rozpočtu na právní služby. T. Kňourek přislíbil projít stížnosti posluchačů 

z nedávné doby a navrhnout témata pro analýzy.  

 

 

Nejbližší termíny jednání Předsednictva Rady ČRo v roce 2017: 

 

 

srpen  po 28. 8.   10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze  

 

září       13. 9.   13.00 jednání předsednictva     

       21. – 22. 9.  zahraniční cesta Paříž  

     27. 9.   10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

říjen       11. 10.  13.00 jednání předsednictva     

út 31. 10.  10.00 jednání předsednictva + 13.00 veřejná schůze (RS Zlín) 

 

listopad:     15. 11.  13.00 jednání předsednictva 

  čt 30. 11.  10.00 jednání předsednictva + 13.00 veřejná schůze (RS České Budějovice)  

 

prosinec     13. 12.  13.00 jednání předsednictva 

      20. 12.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

  

  

 

 

 

Zapsala: Veronika Vlasáková  

Ověřovatel:  Hana Dohnálková 

 

 

 


